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Balinka Község Önkormányzata 
8055 Balinka, Petőfi u. 34. 

 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült Balinka Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. április 24-én 
17:30 órakor megtartott közmeghallgatásán. 
 
Helye: 8055 Balinka, Iskola u. 9. 
 
Jelen vannak:  
Wéninger László  polgármester 
Domavári László képviselő 
Kóber Imre  képviselő 
Marosán Lászlóné képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné jegyző 
 
A lakosság részéről 10 fő, a melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Wéninger László polgármester: Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
közmeghallgatás határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 
4 fő megjelent. 2022-ben kitört háború, ami meghozta magával a drágulást, 
szigorításokat. Az önkormányzatnak is egy vész költségvetést kellet elfogadnia, ki 
kellet hozni nullásra, ami nem volt egyszerű. Természetesen majd évközben kiderül, 
hogyan alakulnak a számok, még a fűtési szezon sem fejeződött be. Tudni kell, hogy 
a gáz köbmétere 100,- Ft-ról 800,- Ft-ra emelkedett. Az önkormányzat kapott 
8. 800. 000 Ft rezsitámogatást, ami teljesen el fog menni a közvilágításra hiszen itt is 
háromszorosára emelkedtek a díjak. Külön kell fizetni az E.ON-nak a közvilágítás 
rendszerhasználati díjáért is. Ez is havi szinten a duplájára nőt.  Spórolásba kezdett 
az önkormányzat. Balinkán átmenetileg zárva van a művelődési ház az átalakítási 
munkálatok miatt. A hivatalban 17,5 0C-ra vissza van véve a fűtés. Csak 
csütörtökönként van egész napos ügyfélfogadás 8:00-16:00 óráig, péntekenként 8:00- 
12:00 óráig, ezeken a napokon van felfűtve a hivatal 210C-ra.  
Törekszik az önkormányzat a zöld övezeteket is karban tartani, a jelentősen 
megemelkedett üzemanyag árak mellett. A gépek karbantartási díja is jelentősen 
megemelkedett.  
Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy megérkezett a falu busz. Igényt lehet tartani rá, 
szükség esetén. Falugondnokkal szükséges egyeztetni, ő elmondja kinek, hogyan tud 
segíteni. A falugondnok elérhetőségét a hivatalban lehet megkapni, vagy a község 
internetes oldaláról. A kisbusz használva lesz kirándulásokra, sporteseményekre a 
szociális feladatok ellátása mellett. 
 
Orsós Éva: Az előbb említve lett a falugondnokot, nem ismerik, nem lett bemutatva.  

Fidrich Tamásné jegyző: A falugondnok fényképes bemutatkozása felkerül Balinka 

hivatalos oldalára. 
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Orsós Éva: A lakossági fórum, sehol sem lett meghirdetve, nem volt kiplakátozva.  

Wéninger László polgármester: Több nyilvános helyre ki lett plakátozva, a falu 

közösségi oldalán is megosztásra került. Valahonnan mégis értesült róla, mert részt 

tudott rajta venni. 

Orsós Éva: A közösségi médiából értesült róla. A faluban sehol nincs kiplakátolva. 

Fodor Ildikó: Személyesen plakátozta ki a meghívókat, Balinka –Mecsér mindkettő 

buszmegállójában a hirdető táblára, Kozma család garázsához, élelmiszer boltokban, 

a falu fém hirdető táblájára sőt Balinka településen is minden hirdető táblára 

élelmiszerboltba került meghívó. 

Wéninger László polgármester: Nem szép dolog meghazudtolni valakit. A meghívó ki 

lett plakátolva.  

Orsós Éva: Mi lesz az útjával?  

Wéninger László polgármester: Ha lesz rá keret, akkor meg lesz csinálva. Még a 

Bráyerné Bede Krisztináéknál is meg kell csinálni az utat, ők felajánlották, hogy a 

kiadás felét megtérítik. Mai napig nem érkezet meg Kovács Attila vállalkozó árajánlata, 

pedig már kétszer beszélt vele. 

Bráyerné Bede Krisztina: Tekintsenek el attól, hogy van ő és az Éva. Beszéljenek 

önkormányzati útról. Önkormányzat részéről van lehetőség ezeket az utakat akár 

pályázati úton felújítani? 

Wéninger László polgármester: Orsós Évánál eredetileg nincs út, egy nem létező útra 

nem lehet kérni támogtást, nem lehet pályázatot benyújtani. Ha lesz is lehetőség 

pályázni útfelújításra akkor a Dózsa utca, Nyárfa utca lesz felújítva, hiszen ott több 

család érdekelt. Nem megkülönböztetés, de van egy sorrend, amit be kell tartania az 

önkormányzatnak.   

Orsós Éva: Senki sem akar oda utat vállalni, mert csak Ő lakik ott.  

Schweighardt Ferenc: Lehet tudni, hogy mit kell tenni a kutak bejelentésével 

kapcsolatban? 

Fidrich Tamásné jegyző: Részletes tájékoztatást nyújtott a kutak engedélyezési, illetve 

fennmaradási eljárásával kapcsolatban.  

Bráyerné Bede Krisztina: Állattartó telepnek milyen mennyiség fölött számít valaki? 

Van pár állatuk, de kutat szeretnénk fúratni, milyen engedélyt kell kérni? Úgy gondolja, 

nem számítanak állattelepnek még. 

Fidrich Tamásné jegyző: Háztartású célú állatok sok helyen vannak, öntözésre kell 

kérni engedélyt. Most fejből nem tudja pontosan, hogy hány db állattól válik valaki 

nagyszámú állattartónak, hiszen ezt nem az önkormányzat tartja nyilván. 

Bráyerné Bede Krisztina: Önkormányzattól kell kérni az engedélyt?  

Fidrich Tamásné jegyző: A háztartási célú kutat igen. Az állattartásra vonatkozóan 

nem a helyi jegyzőtől. 



3 
 

Bráyerné Bede Krisztina: Az önkormányzatnak van egy nyilvántartása a kutak 

helyszínéről? 

Fidrich Tamásné jegyző: Még nincs, hamarosan meglesz a hivatalos nyilvántartás. 

Bráyerné Bede Krisztina: Balinka az ivóvizét más helyről kapja?  

Wéninger László polgármester: Nem, mindkettő település a Kajmáti kúttól kapja. 

 Fidrich Tamásné jegyző: Tájékoztatta a lakosságot, hogy július 1-vel a hulladék 

gazdálkodási közfeladatot átveszi az állam. Július 1-vel szemét szállítás kapcsán 

mindenféle probléma, csekk, számlázás állami feladat lesz, az önkormányzatnak nem 

lesz több beleszólása.  

Wéninger László polgármester: Az Önkormányzatnak eddig is annyi feladata volt, hogy 

a közszolgálatot szervezte meg, de mindenkinek egyéni szerződése van jelenleg a 

Depónia Kft.-vel.  

Kóber Imre képviselő: A társulás meg fog szűnni teljesen? 

Wéninger László polgármester: Véleménye szerint igen.  

Domavári László képviselő: Fém hulladék kihez fog kerülni? Mennyi szemét lesz! 

Kóber Imre képviselő: Már most mennyi szemét van mindenhol! 

Havasiné Házi Anna: Mostanában volt utca bejárás? A Kállai Éva utcát sokan 

szeméttelepnek nézik évek óta.  

Wéninger László polgármester: Már többször lett nekik szólva. Írásos felszólítás is 

megtörtént. Intézkedik az önkormányzat.  

Schweighart Ferenc: Sütő-féle telek gazos, bokros, csúnya. Közmunkások vágják le. 

Wéninger László polgármester: A teleknek megvan a tulajdonosa. Ez az ő feladata 

lenne.  

Schweighart Ferenc: Fel kell jelenteni őket, tegyék rendbe.  

Wéninger László polgármester: Intézkedik az önkormányzat.  

Bráyerné Bede Krisztina: Elektronikai hulladékgyűjtés lesz?  

Wéninger László polgármester: Szervezés alatt van, meg kell várni vele a jó időt.  

Egyeztetni kell a Szelektor Kft.-vel. Balinkán és Mecséren is lesznek kitűzve napok, 

külön időpontokkal. Mecséren az iskolaudvarban, Balinkán a kultúrház udvarában lesz 

gyűjtve. Külön kell válogatni, hiszen nem szemétlerakodó hely lesz. Bontott, kibelezett 

elektronikai hulladékot nem lehet átvenni, mert nem viszik el.  

Havasiné Házi Anna: Lakcím kártyát kérnek hozzá? 

Wéninger László polgármester: Nem, ott lesz a falugondnok és a segédmunkás. 

Havasi Péter: A Dorschner utcában a járda mikor fog elkészülni? 
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Wéninger László polgármester: A mai napon volt itt a tervező. A tervek elkészültek, be 

kell adni engedélyeztetésre a közúti hatósághoz. Ha kiadják az engedélyt, azután lehet 

kiírni a közbeszerzést. Sajnos hosszú folyamat, nem hinné, hogy az idén el tudja 

kezdeni az önkormányzat.  

Havasiné Házi Anna: Járda mind a kettő oldalán lesz? 

Wéninger László polgármester: Nem, csak felfelé menet a bal oldalon.  

Havasiné Házi Anna: Akkor is az út szélén állnak meg az autósok? 

Wéninger László polgármester: Nem, várakozni tilos tábla lesz kihelyezve.  

Havasiné Házi Anna: Nagyon helyes! 

Wéninger László polgármester: Úgy gondolja, hogy egy korrekt levelet írt a lakosság 

felé. Kettő, három hétig talán működött, de egy két helyen ugyanúgy visszaállt az út 

melletti parkolás.  

Több kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
közmeghallgatáson való részvételt. A közmeghallgatást berekesztette. 
    
 
      K.m.f.  
 

Wéninger László     Fidrich Tamásné 
 polgármester      jegyző  


